
DFIF-centret i Oksbøl blev officielt indviet lørdag den 22. september. 
Omkring 150 mennesker deltog i receptionen, og de var 
i den forbindelse med til at markere såvel overtagelsen som 
navneforandringen samt indvielsen af den nye kursusfløj, 
som ses på ovenstående billede.
Læs mere inde i bladet om indvielsen af DFIF-centret.
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Idrætten i 
valg- 

sammen
hæng

/  skrivende stund står vi foran et folketingsvalg, og når dette læses, er det 
overstået. Ikke blot idrætten, men befolkningen i almindelighed, havde vel 
ventet et valg på nuværende tidspunkt. Uanset hvilken farve regeringen har, 
så havde landet som helhed, i den nuværende situation, nok været bedre tjent 
med SV-styret! Et folketingsvalg koster nemlig penge, og da det jo bl.a. er 
økonomiske problemer landet slås med, så ville det danske samfund umiddel
bart være bedre stillet, hvis vi havde undgået valget.

Fra idrættens side, og fra firmaidrætten i særdeleshed, kan vi kun beklage, 
at vi står foran et valg. Folketingsvalget kan nemlig få konsekvenser for den 
fremtidige idrætspolitik. På nuværende tidspunkt ved vi ikke, hvem der bliver 
kulturminister, og da idrætten jo hører under kulturministeriet, ser vi med 
spænding frem til valget af netop denne minister.

Fra Dansk Firmaidrætsforbunds side så vi meget gerne, at det igen bliver 
Niels Matthiasen. Ingen minister har vel fulgt idrætten så meget, som netop 
han har. Niels Matthiasen har altid været meget opmærksom overfor de 
problemer, idrætten har måttet kæmpe med. Det var også ham, der tog 
initiativ til et årligt uformelt møde med idrætsorganisationernes formænd. -  Et 
initiativ, som man fra idrættens side hilste med glæde.

Vi vil i den forbindelse heller ikke undlade at pege på et godt og frugtbart 
samarbejde med kulturministeriets embedsfolk. -  Et samarbejde, som vi 
håber vil fortsætte, uanset hvem der bliver minister.

Ingen minister har vel interesseret sig så meget for firmaidrætten som Niels 
Matthiasen. Han var i år gæst ved forbundets repræsentantskabsmøde i 
Odense. Nogle dage senere var han igen med i et DFIF arrangement. Det var 
som protektor for cykelkampagnen CYKL’79, som han officielt åbnede den 
2. maj i Helsingør. Det er ikke kun på forbundsplan, vi har set Niels 
Matthiasen. Han har også været ude til lokalarrangementer, hvor hans 
tilstedeværelse har været medvirkende til øget aktivitet. Vi ved alle, at netop 
kulturministeren dækker et bredt område, og derfor har nok at se til med 
møder og repræsentative gøremål. Men trods denne travlhed, så har der altså 
også været tid til at tænke på firmaidrætten, og det kan vi kun hilse med 
tilfredshed.

Dansk idræt har grund til med spænding at følge valget af sportens 
minister. Hvis vi får en ny minister, kan det få konsekvenser for idrætten, der 
som så mange andre samfundsgrupper har problemer nok at slås med i disse 
år. Men det skal ikke forstås således, at en evt. ny minister ikke vil kunne føre 
en idrætspolitik, som vi kan acceptere -  tværtimod.

Lad os håbe, at den fremtidige idrætspolitik, uanset hvem der bliver 
minister, ikke vil stille idrætten ringere, men i stedet være til glæde og gavn for 
både ledere og udøvere over hele landet.
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DFIF-centret officielt indviet 
den 22. september
Der blev udtrykt mange rosende ord om centret og den nye 
kursusfløj, der omfatter 320 m2fordelt i to plan

Ved en reception lørdag den 22, 
september på DFIF-centret i Oks- 
bøl, markerede Dansk Firmaidræts
forbund såvel overtagelsen som nav
neforandringen samt indvielsen af 
den nye kursusfløj.

Velkomst
Formanden for centerudvalget, 
Gunnar Petersen, bød de mange gæ
ster velkommen. Han glædede sig 
over det færdige resultat, og takke
de de firmaer, som havde opført 
tilbygningen efter den opstillede 
tidsplan. Gunnar Petersen uddelte 
herefter gaver til bygmestre og un
derleverandører.

Dansk Firmadrætsforbunds for
mand, Tage Carlsen, fik herefter 
ordet og sagde bl.a.: Går man ca. 1 
år tilbage i tiden, var det nok den 
almindelige opfattelse, i såvel for
bundsstyrelse som blandt forbun
dets forskellige organer i almindelig
hed, at eget kursuscenter e.l. ikke 
havde muligheder for at blive reali
seret indenfor den allernærmeste 
fremtid, men i oktober måned sidste 
år fremkom ved en tilfældighed til- 
buddet om købet af Motel Oksen. -  
De enkelte styrelsesmedlemmer fo
retog i tiden herefter samlet eller 
enkeltvis diverse udflugter til motel
let, og ret hurtigt var der i styrelsen 
skabt overbevisning om, at stedet 
her kunne blive et virkeligt aktiv for 
DFIF. -  Det skal dog tilføjes, at 
styrelsen ikke havde den helt store

tro på, at der kunne skabes stem
ning i de besluttende organer for at 
realisere de tanker, man havde for 
et kommende kursus- og feriecen
ter.

Et forbundsrådsmøde i november 
fik en orientering om styrelsens tan
ker vedr. et evt. køb og formål med 
motellet, og det må erkendes, at 
forbundsrådets medlemmer var me
re positive overfor købet, end sty
relsen havde forventet. Forbunds
styrelsen fik til opgave fra dette mø
de at arbejde videre med sagen, og 
under forudsætning af, at diverse 
undersøgelser ville være positive, vil
le man anbefale, at der snarest mu
ligt blev indkaldt til et ekstraordi
nært repræsentantskabsmøde. Dette 
møde gav en eenstemmig tilslutning 
til købet, og til at der snarest skulle 
foretages en nødvendig udbygning.

Moderne kursuscenter
Resultatet af disse beslutninger er 
blevet, som vi ser her i dag -  motellet 
blev købt, og man startede straks 
planlægningen af udbygningen med 
kursuslokaler m.v.

DFIF står i dag som ejer af et 
moderne kursuscenter indeholdende 
de nødvendige faciliteter -  et kursus
center, som ikke hører til de store, 
men et center, hvor vi håber at sam
været og uddannelsen vil få mulighe
der for at kunne kombineres.

Fra starten troede vi i styrelsen 
som sagt på tanken om, at dette sted

var egnet som DFIF’s kursuscenter, 
og vi tror også på, at centret i de 
kommende år vil blive brugt flittigt 
til kurser for såvel egne som andre 
organisationers medlemmer fra ind- 
og udland samt til ferieophold med 
familien.

Centerudvalg blev nedsat
Der er handlet hurtigt både vedr. 
selve købet og ikke mindst med ud
bygningen, og styrelsen var på et ret 
tidligt tidspunkt klar over, at man 
ikke tidsmæssigt magtede denne op
gave ved siden af det arbejde, som i 
forvejen skulle varetages af styrel
sen, hvorfor der blev nedsat et så
kaldt centerudvalg, hvis opgave har 
været, i samarbejde med forstande
ren, at forestå udbygningen og plan
lægningen af den kommende drifts
form.

Mange problemer er opstået un
dervejs -  problemer af såvel menne
skelig som økonomisk karakter, 
men også problemer, som er blevet 
løst, selv om det tid efter anden så 
aldrig så sort ud, sagde Tage Carl
sen.

Jeg vil gerne her benytte lejlighe
den til at bringe en tak til medlem
merne af dette centerudvalg -  tak til 
Gunnar Petersen -  Per Thomsen og 
Chr. Hansen. -  Tak fordi I tog 
udfordringen op, og vi kan kun være 
tilfredse med det indtil nu opnåede 
resultat. Der er som bekendt flere 

(fortsættes side 6)
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B ille d e t ø vers t til venstre  v iser, a t d e r  var træ n g s e l p å  D F IF -c e n tre t 's  p a rk e rin g s p la d s  ved  rec ep tio n en . B ille d e t ve d  s iden  
a f  v is e r e t lille  u d s n it a f  d e  m a n g e  gæ ster. D e t n æ s te  e r  cen tre ts  fo rs ta n d e r K arl R an d ru p  til venstre : sa m ta le  m e d  
c e n te ru d v a lg e ts  fo rm a n d  G u n n a r  P ete rsen . På b ille d e t ved siden  a f  træ kkes  d e r frisk  luft. På d e t n e d ers te  b ille d e  til 
v e n s tre  e r  d e t k o n s u le n t J e n s  B oe, d e r  v iser rundt. B ille d e t ved  s id en  a f viser g a n g p a rtie t i den n y e  ku rs u s f lo  j.
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opgaver, som skal løses. Opgaver, 
som ind imellem vil være behæftet 
med problemer, men vi er også sik
ker på, at I også her vil løse opgaven 
til alles tilfredshed.

Tak til Jørgen Olsen
Der skal også lyde en tak til Jørgen 
Olsen, som var centerudvalgets før
ste formand, og som nok er den 
person, der har haft størst indflydel
se på udformningen af denne kur
susbygning. Jørgen Olsen måtte som 
bekendt afstå fra videre virksomhed 
i udvalget grundet sygdom.

Overtagelsen af motellet -  driften 
og udbygningen har også krævet en 
stor arbejdsindsats af personalet på 
forbundskontoret, også til disse vil 
vi bringe en tak.

Ikke mindst skal der lyde en tak 
til Emma og Karl Randrup samt til 
centrets personale for udvist tålmo
dighed i forbindelse med udbygnin
gen, og de gener som dette har 
medført.

Held og lykke
Vi ønsker Karl Randrup held og 
lykke med arbejdet fremover, lige
som vi håber, at centrets personale 
vil finde sig godt tilfredse med os 
som ejere -  de nye lokaler og ikke 
mindst den nye driftsform.

Overtagelsen af denne ejendom -  
udbygningen og nye lokaliteter m.v. 
har medført nødvendige kontakter 
til byråd, bankforbindelser m.v., og 
uden en positiv indstilling herfra var 
resultatet ikke blevet, som tilfældet 
er. Vi siger tak for godt samarbejde 
og udtrykker håbet om, at dette 
samarbejde og den nødvendige næ
re kontakt må blive viderført frem
over.

På forbundsstyrelsens vegne skal 
jeg herefter erklære DF1F-CENT- 
RET for indviet og samtidig udtryk
ke håbet om, at centret fremover vil 
blive hjemsted for afvikling åf mange 
indholdsrige kurser og møder samt

at vore medlemmer med familier her 
vil komme til at tilbringe mangen 
god aktiv ferie, sluttede Tage Carl
sen.

Borgmesteren i Blåvandshuk 
kommune, Harry Thomsen, bød 
DFIF velkommen til Oksbøl, som 
han kaldte Idrættens by. Han ud
trykte håbet om, at også DFIF vil 
befinde sig godt i eventyrets land.

Norsk misundelse
Formanden for Idrættens Fællesråd, 
Johannes Clausen, ønskede hjerte
ligt tillykke. Han var imponeret, og 
glædede sig over, at lillebror nu var 
blevet så stor, at han kunne etablere 
sig. -  Vi har lært hinanden at kende 
som gode samarbejdspartnere, og 
han håbede, at DFIF undgik at begå 
de dumheder andre forbund har be
gået. Han understregede endvidere 
vigtigheden af at have et fast til
holdssted og sluttede med at ønske 
god vind fremover.

Formanden for Norges Bedrifts- 
idrettsforbund, Ellef Frydendal, 
sagde, at man ville være en dårlig 
nordmand, om man ikke var tilstede 
på denne dag, og man ville også 
være en dårlig nordmand, hvis man 
ikke havde noget specielt norsk 
med. Han overrakte derefter Tage 
Carlsen en tegning af en norsk/ 
dansk kunstner. Han udtrykte norsk 
misundelse over dansk dristighed, 
og måtte også beundre systemet 
med at give med den ene hånd og så 
tage med den anden -  at lade pen
gene blive indenfor forbundet.

K. Stockholm, der er afdelingens 
bestyrer i forbundets bankforbindel
se Bikuben ønskede tillykke, og sag
de endvidere, at DFIF er et ungt 
forbund, det afspejler sig i beslut
ningsprocessen -  rask må det gå. I 
dette tilfælde troede han dog ikke, 
at det var gået for stærkt, blot man 
kan leve op til sine intentioner.

Forstanderen for RAGU-KU, 
Hans Åsted, bød velkommen til et

godt samarbejde de to kursussteder 
imellem. Han tilbød at støtte med 
det praktiske, så kunne DFIF senere 
støtte ham økonomisk.

Bent Stendorf, der er formand for 
DFIF’s lovudvalg, sagde, at dette 
kunne føles som et eventyr. Det er 
gået stærkt indenfor forbundet de 
sidste tre år. -  Nu har vi vort eget 
kursus- og feriecenter, fordi vi øn
sker at dygtiggøre og uddanne vore 
ledere, og for at leve op til vor 
formålsparagraf.

Ejvind Thorlund Jepsen fra Blå
vandshuk Idrætscenter ønskede og
så tillykke. Han håbede, at kunne 
hjælpe centret med faciliteter, 
idrætshaller, svømmehal og meget 
mere, og sluttede med at udtrykke 
håbet om et godt samarbejde.

Per Bregnholt, fra Turistforenin
gen bød velkommen til eventyrets 
land. Han var glad for den udvik
ling. der skete i kommunen indenfor 
denne sektor.

Gave til forstanderparret
Anna Andersen, DFIF-centret, 
overrakte på personalets vegne en 
gave til forstanderparret, Emma og 
Karl Randrup, idet hun og persona
let tilbød og håbede på et godt sam
arbejde i fremtiden.

Kristian Hansen, centerudvalget 
og Ribe Amtskreds var som lokal 
firmaidrætsmand specielt glad for 
centret, men håbede, at alle ville 
benytte det. Rammerne er i hver fald 
i orden, sagde Kristian Hansen. Han 
takkede for samarbejdet i centerud
valget og ønskede, at forsamlingen 
skulle sende en hilsen til den tidli
gere formand for centerudvalget, 
Jørgen Olsen, der desværre var for
hindret i at deltage.

Poul Erling Christensen, fra 
RAGU ønskede tillykke til firma
idrætten og specielt til Karl Ran
drup. Han gjorde opmærksom på, at 
det er en større kunst at udfylde 
rammerne end at skabe dem. Han
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følte sig overbevist om, at Karl Ran- 
drup er den rette til at være med til at 
udfylde rammerne.

Til slut takkede DFIF’s formand 
Tage Carlsen alle de fremmødte.

Han takkede for de mange taler 
og ikke mindst for de meget flotte 
gaver m.m.

Dagen igennem strømmede det 
ind med gaver og telegrammer fra 
nær og fjern. Udover mange blom
sterhilsener, var der også gaver, som

var tænkt til udsmykning af centret. I 
kontante gaver modtog man 8.90C 
kr., som fra starten af var øremærket 
til udsmykning i og omkring bygnin
gerne.

Omkring 150 mennesker deltog i 
receptionen. De fik et godt indtryk 
af atmosfæren og de gode faciliteter 
centret indeholder. -  Det kan ikke 
beskrives, det skal opleves!

B ille d e t ø v ers t til venstre v is e r D F IF 's  fo rm a n d , Tage C arlsen , d e r m o d ta g e r  d e t N o rsk e  B ed rifts id re tts fo rb u n d s  g ave  a f  
fo rm a n d e n  E lle f F ry d e n d a l. På b ille d e t ved s iden  a f  e r  d e t på  ta lers to le n  A nna A ndersen , fla n k e re t a f  fo rs ta n d e rp a rre t  
E m m a  o g  K arl R an d ru p  s a m t Fledvig Jensen, d e r p å  p e rs o n a le ts  veg n e o v errak te  en gave. D e t ne d ers te  b ille d e  til venstre  
v is e r h v o r  trav lt Jen s  B oe o g  U lla  F a is tru p  h avd e  m e d  a t p a k k e  g a v e r ud. På d e t n æ ste b ille d e  a fp rø v e r til ven stre  Jø rn  
G o d t, H a n s  B o rb je rg  og J ø rg e n  R iiso m  rib b ern e .  -  D e  h o ld t!
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Tilskud
fra
forbundet

Så er tiden inde til, at sammenslut
ningerne skal meddele forbunds
kontoret på hvilke grundlag til
skudsberegningen for 1980 skal ud
regnes.

Der er tilsendt sammenslutninger
ne et oplysningsskema, hvor man 
endvidere anmoder om, at skemaet 
bliver udfyldt så fyldeltgørende som 
muligt. Det skal samtidig bemærkes, 
at skemaet skal være underskrevet 
af formand og kasserer samt de valg
te revisorer. Opmærksomheden skal 
endvidere henledes på, at skemaet 
skal være bilagt bevismateriale.

Yderligere oplysninger kan man 
finde i håndbogen side E 1 til 4, der 
omhandler retningslinier for udlod
ning af tilskud til sammenslutninger
ne.

Oplysningsskemaerne tilsendes 
forbundskontoret senest den 1. no
vember 1979.

Kursus
udvalget 
siger tak
Kursusudvalget takker de instruktø
rer, der har svaret på de udsendte 
spørgeskemaer.

Kursusudvalget

TRIM-
leder-
kursus

Danmarks TRIM-komite indbyder 
herved til kursus til uddannelse af 
TRIM-ledere.

Kurset, der strækker sig over ca. 
60 timer afvikles på Den jyske 
Idrætsskole i Vejle følgende week
ends (begyndende fredag kl. ca. 
21.(X) og sluttende søndag kl. ca. 
15.00).
14. -16. december 1979
18.-20. januar 1980 
1.-3. februar 1980
15. -1 7 .februar 1980

Kurset er en helhed, hvorfor delta
gerne skal deltage i samtlige 4 week
ends.

Danmarks TRIM-komite betaler 
opholdsudgifterne, samt rejseudgif
terne i de tilfælde, hvor disse ikke 
kan blive refunderet i hjemsteds
kommunen eller af andre instanser.

Ansøgning om optagelse indehol
dende navn, adresse, evt. tlf., fød
selsdag og -år, samt hvor (lokal- 
TRIM-komite, idrætsforening, insti
tution o.lign) man udøver TRIM 
sendes til

Danmarks TRIM-komite 
Idrættens Hus 
2600 Glostrup

senest den 1. november 1979.

Badminton 
skader 
forebyggelse 
og helbredelse

I forbindelse med artiklen i sidste 
nummer vedr. badminton-skader -  
forebyggelse og helbredelse, bragte 
vi et opvarmningsprogram specielt 
for badmintonspillere. På grund af 
forskellige misforståelser kom op
varmningsprogrammet til at fremstå 
temmelig forvirret og uforståeligt. 
Da opvarmningen før enhver idræts
udøvelse er absolut nødvendig, 
bringer vi programmet i en revideret 
udgave på næste side, og håber der
med, at mange vil bruge det.

Dette program, som specielt er 
udarbejdet for badmintonspillere, 
kan også anvendes i andre sports
grene.

Kursustilbud

Lederkursus I
Lederkursus I afholdes den 7.-9. 
december i Ålborg.

Alle, der enten har eller kunne 
tænke sig et lederarbejde, indenfor 
DFIF kan deltage.

Formålet med kurset er, at give 
dig en grundlæggende viden om 
nogle af de lederfærdigheder, du 
kan få brug for i det daglige arbejde.

Kursusgebyret er 200 kr. Tilmel
dingsfristen udløber den 15. novem
ber 1979.
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Opvarmningsprogram
Bente Dahl

pause
gymnastik

Jogning på stedet med løse arme.

Op på tå -  bøj helt ned i knæ -  op på tå igen -  stå 

Træd et langt skridt frem, bøj forreste knæ -  vip 

Bøj underbenet bag op -  træk fat om foden -  træk til

Træd et langt skridt ud til siden (tæerne peger lige frem) -  bøj det ene knæ -  vip

Træd et langt skridt frem -  bøj forreste knæ, stræk bageste knæ -  pres bageste hæl i 
gulvet (vælte træer)

Hænder flettede i nakken -  træk albuerne bagud 

Sving den ene arm rundt -  den anden arm -  begge arme

Lig på ryggen med bøjede knæ, fold armene på brystet -  løft overkroppen op -  sænk 
langsomt ned

Lig på ryggen, løft benene op til lodret -  cykle

Sid på gulvet med spredte, strakte ben -  fæld kroppen frem over det ene ben -  tag fat 
om foden -  træk

Lig på maven med hænderne i nakken -  løft overkroppen op -  hold 30 sek. -  slap af

Lig på maven, armene ned langs siden -  bøj lige ned til siden

Lig på maven -  løft det ene ben strakt bag op -  det andet ben -  begge ben 

Gentag øvelserne 3-4-5-6-7 

Løb med forskellige variationer
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Aftalen med fodbold
dommerne utilfredsstillende
sagde Idrætsafdelingens 
konstituerede formand, Jørn Godt, 
på afdelingens årsmøde i Vejle

I det år der er gået, er der blevet 
forhandlet med Dansk Fodbold
dommerunion om nye indefodbold- 
takster. Den aftale, som er blevet 
resultatet af disse forhandlinger kan 
ikke ligefrem betegnes som tilfreds
stillende for sammenslutninger, 
kredse og forbundet. Men med risi
ko for, hvis vi sagde nej, at man 
ikke var i stand til at gennemføre 
lokale turneringer og landsstævner 
på grund af en eventuel dommer
mangel, har DFIF accepteret afta
len.

Det sagde Idrætsafdelingens kon
stituerede formand, Jørn Godt, Kol
ding bl.a. i sin beretning på IA’s 
årsmøde på Hotel Munkebjerg i 
Vejle lørdag den 29. september. Og 
han fortsatte:

Aftalen har en slagside, sådan at 
forstå, at den kun peger en vej, 
nemlig at fortælle hvad forbundene 
skal, men ikke noget om hvad dom
merne har af forpligtelser overfor 
forbundene.

Men det var ikke fodbolddom
mertakster det hele på årsmødet. I 
sin beretning kom Jørn Godt bl.a. 
også ind på aftalen med de køben
havnske firmaidrætsunioner, de på 
repræsentantskabsmødet vedtagne 
ændringer af 72-timers reglen og 
ændringen af valg til de enkelte sek
tioner, ligesom han foretog et tilba
geblik på årets landsstævner.

Langt de fleste af disse stævner 
har været tilfredsstillende, nogle

kunne måske have været bedre. Vi 
har derfor også i IA fra forskellig 
side fået både ris og ros.

Det er vi glade for. Disse tilken
degivelser giver både IA og sektio
nerne noget at arbejde videre med, 
således at vi næste gang kan gøre det 
endnu bedre.

82 paragraffer til debat
På Idrætsafdelingens årsmøde afvik
les også sektionsårsmøder for de en
kelte idrætsgrene. Hertil var der i år 
indkommet en række forslag til æn
dringer i turnerings- og spilleregler
ne. På sektionsmødeme blev der 
blandt andet vedtaget:
-  at indføre en D-række i Billard
-  at Bordtennisdamerne er beretti

get til at spille i herrerækken, så
fremt der ikke kan spilles særlige 
damerækker i klasserne

-  at anbefale årsmødet at tage 5- 
mands fodbold på landsstævne
programmet

-  at anvende to-dommersystemet 
også for håndbolddamerne

-  at deltagerne i /Ceg/elandsstævnet 
skal have deltaget i kredsstævne

Der blev også vedtaget en del æn
dringer for skydningens vedkom
mende. På sektionsmødet havde 
man hele 82 paragraffer oppe til de
bat, og skydesektionens leder, Aksel 
Sørensen opgav at give årsmødet en 
redegørelse for de mange ændringer. 
Ændringerne vil fremgå af det mate
riale, der udsendes fra forbundet.

Fodboldsektionsmødet anbefale
de årsmødet at fremsætte forslag på 
næste års repræsentantskabsmøde 
om 5-mands fodbolds optagelse på 
landsstævneprogrammet. Årsmødet 
fulgte enstemigt denne opfordring.

Endelig blev der på sektionsmø
deme valgt sektionsledere og -med
lemmer. Her skete en del udskift
ninger. Det kommende års IA består 
efter årsmødet af:
badminton -  Otto Hansen, Slagelse 
bordtennis-Stig Hornbæk, Randers 
billard -  Bent Larsen, Odense 
fodbold -  Kaj Nielsen, Grenå 
håndbold -  Knud Busch, Århus 
kegler-Chr. Jensen, Kolding 
skydning -  Aksel Sørensen, Viborg.

-jb

Placering af
landsstævner
1980

Placeringen af landsstævner vinter 
1980 ser således ud:
Badminton
Den 22.-23. marts i Frederikshavn
Bordtennis
Den 29.-30. marts i Odense
Billard
Den 29.-30. marts i Odense
Fodbold
Den 29.-30. marts i Ikast
Håndbold
Den 29.-30. marts i Nykøbing Mors
Kegler
Den 15.-16. marts i Middelfart
Skydning
Den 22.-23. marts i Århus

Sommerlandsstævnet
Den 13.-14. september i Middelfart. 
For skytternes vedkommende bliver 
det i Skallebølle.
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lA’s konstituerede 
formand Jørn Godt 
går ind til opgaven 
med en alsidig baggrund

Som bekendt har Idrætsafdelingens 
formand, Tage Brostrøm, anmodet 
forbundsstyrelsen om at blive frita
get for sit hverv. Forbundsstyrelsen 
har fulgt Tage Brostrøm i sit ønske, 
og i stedet er idrætsafdelingens næst
formand, Jørn Godt, blevet konsti
tueret som formand frem til repræ
sentantskabsmødet i 1981. Som ny 
konstitueret næstformand er udpe
get Bent Skovbach-Jensen.

Jørn Godt går ind til formandsop
gaven med en lang og alsidig bag
grund på bagen. Vi kan ganske kort 
nævne, at han startede sin karriere i 
Kolding Firma Sports fodboldudvalg 
i 1963. I 1969 blev han så formand 
for dette udvalg, og i 1973 blev han 
formand for Kolding Firma Sport. 
Samme år blev han indvalgt i kreds
bestyrelsen i den gamle Sydjyllands 
kreds, hvor han i 1975 overtog sekre
tærposten. I 1976 blev han medlem 
af den gamle hovedbestyrelse, hvor 
han havde sæde, indtil den nye 
struktur blev vedtaget, i oktober 
1977.

I Vejle Amtskreds er Jørn Godt 
både næstformand og sekretær. Han 
blev første gang tilknyttet idrætsaf
delingen i 1971, hvor det var fodbol
den, han beskæftigede sig med. Da 
han blev formand for sammenslut
ningen, måtte han af tidnød forlade 
dette arbejde i 1973. Men to år sene
re blev han igen valgt ind, og denne 
gang for håndbolden. Dette job har 
han passet siden, indtil han blev kon

stitueret som formand for idrætsaf
delingen.

Jørn Godt’s interesse for firma
sporten er stor, og der er ingen tvivl 
om, at jobbet som formand vil blive 
til glæde og gavn for alle parter.

B ille d e t h e ru n d e r  v ise r en e p is o d e  fra 
la n d s s tæ v n e t i Å lb o rg  1979.

J ø r n  G o d t
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De »gamle« præger møderne
Det var også tilfældet på formandsmødet i Oksbøl, 
hvor man behandlede konsulentvirksomheden, 
forbundsbladets distributionsform, 
samt DFIF’s fremtidige landsstævner og kursusstruktur

Det 2. formandsmøde, efter den nye 
strukturvedtagelse i 1977, blev af
holdt på DFIF-centret i Oksbøl den 
22. og 23. september.

De deltagere, som deltog i sidste 
års møde i Vejle, og som var med 
igen i år, havde velnok set frem til 
mødet med forventning, på grund
lag af et godt og positivt møde i 
Vejle. Man kan så spørge, blev de
res forventninger indfriet?

Flere har efter mødet givet udtryk 
for, at formandsmødet i Vejle var 
bedre end det netop afholdt i Oks
bøl. Årsagen til denne vurdering 
kan måske findes i, at de emner man 
behandlede på mødet i Vejle inter
esserede deltagerne mere, end den 
emnerække der var opstillet i år! 
Men det kan også skyldes, at oplæg
gene ikke har været gode nok!

Formandsmødet startede med 
orientering om forbundets virksom
hed siden repræsentantskabsmødet i 
Odense. Man gik derefter over til 
målsætningsdebatten, hvor første 
punkt var konsulentvirksomheden. 
Dernæst behandlede man forbunds- 
bladets fremtidige distributionsform 
m.v. Efter aftensmaden var det 
DFIF’s fremtidige landsstævneform 
m.v., der stod for tur. Søndag mor
gen, og hele formiddagen, var det 
udelukkende forbundets fremtidige 
kursusstruktur, der blev drøftet. -  
Og det var nok en for stor mundfuld 
at »fodre« deltagerne med søndag 
formiddag efter en anstrengende

lørdag. Det havde mul'gvis været 
bedre, om der var blevet byttet om 
på rækkefølgen af de behandlede 
emner! Endvidere burde man heller 
ikke have fortsat med mødet efter 
aftensmaden om lørdagen. Mange af 
deltagerne havde været tidlig oppe 
og haft en lang rejse samt en anstren
gende dag med reception og møde 
hele eftermiddagen. Det smitter helt 
naturligt af på effektiviteten, jo se
nere det bliver.

Det burde ikke være sådan
Ikke blot ved formandsmødet, men 
ved møder i almindelighed, oplever 
man, at det er de »gamle«, der præ
ger møderne. Det er vel helt natur
ligt, men det burde ikke være sådan., 
når man arbejder i grupperne. Der
for bør man ved kommende for
mandsmøder nøje overveje at vur
dere gruppesammensætningerne kri
tisk, idet det kan være medvirkende 
til, at endnu flere kommer til orde, 
og langt flere synspunkter kommer 
frem.

Det er de »unge«, vi skal bygge 
på, og derfor er det af stor betyd
ning, at vi ikke sidder dem overhø
rig, men istedet forsøger at få dem 
gjort engageret i det fremtidige og 
daglige arbejde med DFIF.

Formandsmødet har givet såvel 
styrelsen som de udvalg de behand
lede emner vedrører, et godt grund
lag at arbejde videre med, når man 
skal vurdere, i hvilken retning for

bundets fremtidige arbejde skal til
rettelægges.

Formandsmødet blev afholdt i den 
nye tilbygning på DFIF-centret, og 
den bestod sin første prøve med for- 
mændene med bravour. Et dejligt og 
mødevenligt lokale, som centret nok 
skal få meget glæde af. Formands
mødet blev iøvrigt dygtigt ledet af 
henholdsvis Bent Stendorf og Hans 
Thomsen.

Forbunds
rådsmødet 
er flyttet

På grund af et vigtigt møde i Idræt
tens Fællesråd den 17. november, 
har forbundsstyrelsen besluttet, at 
ændre mødedatoen for forbundsrå
dets næste møde, således at det i 
stedet afholdes den 8. december 
1979 på DFIF-centret.

B ille d e t  til h ø jre  v ise r D F IF -c e n tre ts  
n y e  ku rs u s flø j.
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DFIF-centret
tilbyder

Aktiv-ferie for hele familien
Medlemmer af DFIF sammenslut- 
ninger/klubber tilbydes herved Ak
tiv-ferie ophold for hele familien på 
DFIF’s kursus- og feriecenter i Oks- 
bøl.

Hvad koster det?
Prisen er 90 kr. pr. værelse -  pr. 
familie -  pr. døgn. I denne pris er 
kun inkluderet logi. Mad og drikke
varer kan købes i centrets cafeteria

til rimelige priser. Børn under 12 år 
betaler kun halv pris for maden.

Tilbuddet er gældende til og med 
den 16. december 1979.

Week-end ophold på centret
Medlemmer af -  samt bestyrelser 
for kredse/sammenslutninger og 
klubber under DFIF tilbydes herved 
et billigt og fornøjeligt week-end 
ophold på DFIF-centret i Oksbøl.

Hvad koster det?
Prisen er 150,fX) kr. pr. deltager 
(børn under 12 år halv pris) forud
sat, at der overnattes på forældrenes 
værelse (opredning). I prisen er in
kluderet overnatning på dobbeltvæ
relse med toilet/bad og radio.

Program
Lørdag kl. 15,(X): kaffe med hjem

mebag
kl. 18,30: det store kolde 
bord (musik under og efter 
spisningen).

Søndag kl. 8-10: morgencomplet 
kl. 12.30: middag med 3 ret- 
ter.

Tilbuddet er gældende for følgende 
week-ends i 1979: 24/25 november 
samt den 1/2 -  8/9 og 15/16 decem
ber 1979.

Ønsker man yderligere oplysnin
ger, så kontakt venligst DFIF-cen
tret på tlf. 05-27 13 11.
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Billedorientering

Idékassen
Alle former for orienteringssport er 
spændende; men grunden til, at jeg 
synes, netop denne form fortjener 
spalteplads i idékassen er, at det er 
en aktivitet, der er egnet for såvel 
familiegrupper som for individuel 
deltagelse, ligesom den er med til at 
skærpe opmærksomheden, så man 
lærer at finde steder og genstande i 
sine omgivelser.

BILLEDORIENTERING kan
arrangeres overalt; men det er en

fordel, såfremt deltagerne er nogen
lunde bekendt med omgivelserne,
f.eks. en by eller en bydel, et idræts
anlæg eller parkområde og lignende, 
alt efter hvor meget, man ønsker 
deltagerne skal have lejlighed til at 
motionere.

Inden starten skal deltagerne gø
res bekendt med områdets begræns
ning enten ved at ophænge kortskit
se på startstedet eller, hvis det dre
jer sig om mindre grupper, ved en 
forudgående instruktion.

Ved startstedet får deltagerne ud
leveret deres startkort, der er ind
rettet med 24 nummererede felter, 
navn og eventuelt starttidspunkt.

Herefter får man lejlighed til at 
studere 24 fotografier (ca. 9x13), 
der er opsat på en tavle.

Fotografierne, der er nummereret 
1-24 svarende til felterne på start
kortet, er udsnit af bygninger, be
plantninger eller lignende genstan
de, der befinder sig i området, gerne 
med en del af baggrunden synlig.

Det kan f.eks. være et hjørne af et 
hus, en bænk, et gelænder, et blom
sterbed eller noget helt andet, man 
ser, når man færdes i området.

Det gælder nu for deltagerne at 
finde de affotograferede steder, for 
der er nemlig på hvert sted anbragt 
en seddel med et nummer svarende 
til billedet og rubrikken på startkor
tet samt et kodebogstav, som man 
skal skrive i den pågældende rubrik.

Kan man ikke huske alle 24 foto

grafier på en gang, må man tilbage til 
startstedet og se på tavlen igen, 
hvorved man får noget af den sunde 
motion.

Når startkortet er forsynet med 
alle kodebogstaveme, afleverer man 
det til arrangørerne, der eventuelt 
forsyner det med sluttid.

Bortset fra fotografierne er det en 
aktivitet, der kræver lidt mandskab, 
og meget enkle midler, idet man kan 
bruge hvad som helst som kontrol på 
posterne, og det er jo problemet 
mange steder, så jeg vil håbe, at 
nogle tager ideen til sig.

Kaj Larsen
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Landsstævnet i tekst og billeder
700 aktive deltog i landsstævnet i håndbold og fodbold 
den 15. og 16. september i Ålborg.

Sommerlandsstævnet 1979 i fodbold 
og håndbold blev afviklet i Ålborg i 
week-enden den 15. og 16. septem
ber.

Arrangementet var lagt i hænder
ne på Ålborg Firmasport, hvor 
samtlige bestyrelses-og udvalgsmed
lemmer havde travle dage op til og 
under stævnet. Det samme havde 
Ålborg Turistforening, som havde 
sørget for indkvartering og bespis
ning af de mange landsstævnedelta
gere fra hele landet.

Kampene blev afviklet på AaB’s 
store idrætsanlæg i Ålborg Øst. Et 
dejligt anlæg, men omklædningsfa
ciliteterne var ikke store nok til så 
mange mennesker på én gang.

I dagene op til stævnet havde det 
regnet til den store guldmedalje, så 
det var nogle spændte arrangører, 
der så den kommende week-end i 
møde. Lørdag eftermiddag startede 
så landsstævnet. Det var blæsende 
men tørrevejr, og det samme gjorde 

Fortsættes side 17

D e r  va r træ n g s e l, o g  p la d s e n  var  
tra n g , i o m k læ d n in g s ru m m e n e  ved  
la n d s s tæ v n e t. D e t b læ s e n d e  v e jr  fik  
fo lk  til a t  s ø g e  ly. H e r  b a g  en p a ra p ly .
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sig gældende om søndagen. Det blæ
sende og lidt kolde vejr var også 
medvirkende til, at der var stor søg
ning i hallens cafeteria. En søgning, 
som gav anledning til en lang ekspe
ditionstid. Det ville uden tvivl have 
lettet cafeteriet og kiosken meget, 
hvis man havde placeret en salgsbod 
ude på baneanlægget, men det ville 
naturligvis også være forbundet med 
ulemper.

Lørdag aften var der arrangeret 
fællesspisning og dans i Mariendals- 
hallen med ca. 650 deltagere. Efter 
at formanden for Ålborg Firmasport 
Egon Pedersen havde budt velkom
men, fik formanden for fritidsnæv
net i Ålborg kommune, stadionin
spektør Sven Sørensen ordet. Og 
han sagde bl.a.: Vi praler i Ålborg 
af, at sporten har gode kår hos os, og 
vi tror også på, at firmaidrætten vil 
skrive under på det. Vi ville gerne 
gøre det endnu bedre, og selv om vi 
syntes, at det går godt, så vil vi altid 
bestræbe os på at gøre det bedre, et 
håb, som også omfatter firmaidræt
ten, understregede Sven Sørensen.

Vi er også stolte af, at vi forlængst 
har godkendt firmaidrætten på linie 
med den øvrige idræt, som finder 
sted i Ålborg. Vi ved, at firmaidræt
ten for det meste, og helt naturligt, 
dyrkes af kvinder og mænd, som er 
over 25 år, men det er også den 
forskel, vi har søgt at udjævne. Vi 
ved også, at denne kategori betaler 
skat, og derfor også har krav på at få 
del i skattekronerne. Sven Sørensen 
sluttede med at udtrykke håbet om, 
at besøget denne gang ville give del
tagerne lyst til at gøre det om en 
anden gang.

Der var lige fra starten den helt 
rigtige landsstævnestemning i hallen, 
og et godt orkester gjorde sit til, at 
den blev holdt oppe hele aftenen 
igennem.

" m m v MwmwiE - * ■
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Søndag klokken 9 fortsatte man 
hvor man sluttede om lørdagen, og 
ved 16-tiden var den sidste kamp 
færdigspillet søndag eftermiddag.

Som helhed forløb stævnet godt på 
både den ene og anden måde, men 
det vil jo nok være relevant, at stille 
spørgsmålstegn ved, om man kan 
byde firmaidrætsudøvere på mange 
kampe på to dage, som det var tilfæl
det med nogen? -  Det har nok også 
været medvirkende til, at flere blev 
idømt karantæne i en eller to kampe! 
Stævnets samarittervagt måtte i 
funktion i 11 tilfælde, hvoraf de to 
desværre viste sig at være alvorlige 
benbrud.

Der blev under hele stævnet afvik
let ialt 84 fodboldkampe og 42 hånd
boldkampe. Der deltog omkring 7(X) 
aktive idrætsudøvere samt ca. 175 
ledere og trænere.

-  Vi er mange, sym gerne vil sige 
tak til Ålborg.

Resultatliste
Fodbold 11 mands 
Nr. 1 Reci, Tåstrup 
Nr. 2 KAB, Næstved 
Nr. 3 DFDS, Esbjerg

Fodbold 7 mands herrer 
Nr. 1 Caravel, Viborg 
Nr. 2 Fastonal, Nykøbing F.
Nr. 3 Fynsværket, Odense

Fodbold 7 mands old-boys
Nr. 1 Behandlingscentret, Næstved
Nr. 2 Superfos, Ålborg
Nr. 3 Nordsøværftet, Ringkøbing

Fodbold 7 damer 
Nr. 1 Nellemann, Ålborg 
Nr. 2 Danfoss, Sønderborg 
Nr. 3 Sygehuset, Silkeborg

Håndbold herrer
Nr. 1 TIM Maskinfabrik, Ringkø

bing

Nr. 2 Ålborg Værft, Ålborg 
Nr. 3 Solrød Kommune

Håndbold damer 
Nr. 1 Odense Sygehus 
Nr. 2 Lærerne Køge 
Nr. 3 Jydsk Telefon, Århus

A t p la n læ g g e  o g  a fv ik le  e t  
la n d s s tæ v n e  k ræ v e r p la n 
læ g n in g , tid  o g  m a n d s k a b . 
E n  s ta b  b e s tå e n d e  a f  38  
m e n n e s k e r  fra Å lb o rg  
F irm a s p o rt  h a r  d e lta g e t i 
s å v e l t ilre tte læ g g e ls e  so m  
a fv ik lin g  a f  d e t  n e to p  
a fh o ld te  la n d ss tæ vn e . D e  
h a r  la g t o m k rin g  2 5 0  
a rb e jd s tim e r  i h e le  a r ra n 
g e m e n te t . S tæ v n e t b le v  
m y n d ig t  le d e t a f  V ern er  
S ø re n s e n , d e rp å  en  ro lig  
o g  fo rn u ft ig  m å d e  fik  d e t  
h e le  til a t  fu n g e re . På  
b il le d e t  til v e n s tre  e r  d e t  
V e rn e r  S ø re n s e n  i fu n k tio n  
p å  s tæ v n e k o n to re t, m e n s  
b il le d e t  til h ø jre  v ise r en  
e p is o d e  fra  en  a f  k a m p e n e  
p å  d e t  s to re  id ræ ts a n læ g  i 
Å lb o rg .
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Over 400 deltagere
ved landsstævnet i skydning
Et veltilrettelagt stævne
med Haderslev Firma Sport som arrangør

Med Haderslev Firma Sport som 
arrangør, blev landsstævnet i skyd
ning afviklet den 15. og 16. septem
ber på Vojens Skydecenter.

Som ved landsstævnet i Ålborg, 
hvor man afviklede håndbold og 
fodbold, var vejret i Vojens også 
blæsende. Det smittede helt natur
ligt af på skytterne og de opnåede 
resultater.

Såvel de ydre som de indre ram
mer var i orden på Vojens Skyde
center, der blev indviet for et års tid 
siden. En stor flagallé fra hoved
vejen til skydebanen mødte de over 
4(X) deltagere, da de ankom til det 
moderne skydecenter.

Lørdag aften var der 'fællesspis
ning og dans for skytterne på Som
mersted Kro, hvor Haderslev Firma 
Sport samtidig hold afslutningsfest 
for alle sine udvalgsmedlemmer. En 
festlig og vellykket aften.

Landsstævnet i Vojens var dygtig 
ledet af Bent Holving fra Haderslev. 
Det var et veltilrettelagt stævne på 
alle områder, hvor der deltog over 
400 skytter fra hele landet, der sam
let afgav omkring 13.000 skud.

Resultatliste
Hold A m/k
Nr. 1. Byggebranchen, Viborg,

419 points
Nr. 2. Brdr. Gram I, Vojens,

419 points
Nr. 3. Brdr. Gram II, Vojens,

416 points

Hold B m/k
Nr. 1. A n-Con, Fredericia,

417 points
Nr. 2. Panter, Grindsted I,

417 points
Nr. 3. H.O.Lorensen, Bov,

409 points

Hold C m/k
Nr. 1. Skærbækværket, Fredericia, 

384 points
Nr. 2. Orla Toft, Vejen, 389 points
Nr. 3. Brdr. Gram II, Vojens,

387 points

Hold D. A.
Nr. 1. Panter, Grindsted, 440 points
Nr. 2. Haustrup, Odense,

437 points
Nr. 3. Shell, Fredericia, 436 points

Hold D. B.
Nr. 1. Sjællandske Bank, Slagelse, 

421 points
Nr. 2. Kartoffelcentralen, 

Grindsted, 414 points
Nr. 3. Brdr. Gram, Vojens,

412 points

Individuelt
Klasse A
Nr. 1. Kuno E. Jensen, KTAS, 

Næstved, 145 points
Nr. 2. Palle Nielsen, Phønix, Vejen, 

144 points
Nr. 3. Lene Andersen, KIK, 

Viborg, 143 points

Klasse B
Nr. 1. Hans Chr. Lorenzen, HOL, 

Tønder, 144 points 
Nr. 2. Preben Holdensgård, Brdr.

Gram, Vojens, 144 points 
Nr. 3. Thorvald Nielsen, Nobby, 

Viborg, 142 points

Klasse C
Nr. 1. Stig Jensen, Peugeot, 

Slagelse, 140 points 
Nr. 2. Erik Mortensen, Panter, 

Grindsted, 138 points 
Nr. 3. Per Nielsen, LM-huse, 

Esbjerg, 136 points

Klasse Dame A 
Nr. 1. Lene Andersen, KIK, 

Viborg, 149 points 
Nr. 2. Birthe Vennershøm, Hau

strup, Odense, 149 points 
Nr. 3. Tove E. Nielsen, Plumrose, 

Odense, 149 points

Klasse Dame B
Nr. 1. Jytte Agergård, Brdr. Gram, 

Vojens, 146 points 
Nr. 2. Lis Drongesen, Boxa, 

Viborg, 146 points 
Nr. 3. Diana Nielsen, Haustrup, 

Odense, 145 points

FIRMAIDRÆT 19



Motionsafdeling for cyklister
Nykøbing F. Firmasport forsøger nu 
at udvide sine aktiviteter, således at 
det også kommer til at omfatte en 
afdeling for motionscyklister. Bag
grunden er den store succes ved 
CYKL’79 kampagnen. I et forsøg på 
at få sat gang i motionscyklen afvik
ler firmasporten en løvfaldstur. Tu
ren bliver på 24 kilometer, men man 
vil ikke røbe turen på forhånd.

Er genkendt
I det Svenske Korporationsidræts
forbunds medlemsblad Korp-Motion 
fremgår det af teksten til nedenstå
ende billede, at manden på knæ er 
en uidentificeret buk. FIRMA
IDRÆT kan herved meddele vore 
svenske venner, at vi har genkendt 
den omtalte buk. Det er nemlig 
DFIF’s formand Tage Carlsen.

Krogede arme rettes ud
Badmintonudvalgets initiativ ud
mønter sig i denne tid med et kursus 
i Brønderslev-hallen, hvor man over 
fire onsdage håber, at mange af de 
omkring 60 deltagere også vil møde 
op til den afsluttende turnering. Det 
er ikke få krogede arme, der er 
blevet rettet ud. Mange ketchergreb 
er blevet ændret, og deltagerne er 
blevet klar over, hvad en rigtig fod
stilling betyder, samt at serven er 
meget vigtig, fremgår det af Brøn
derslev Firma-Sports medlemsblad.

Lyt lidt mere til de nye
På repræsentantskabsmødet opleve
de vi, »at modsætninger mødes«. 
Nogle »gamle« foreningsledere ad
varede mod, at tage for hurtige be
slutninger, og bad om at bevare fød
derne på jorden, samt at der først 
skulle være et behov, før man stable
de noget nyt på benene. Vi skal 
sørge for besindighed i forbundet, 
men det må ikke grænse til alene 
sindighed -  så risikerer vi stagnation. 
Der skal dynamik til, og den gamle 
diskussion om hvorvidt forbundet 
skal tage initiativer og være igang
sætter dukker nok op igen. Der er 
fortsat blandt »de gamle« et ønske 
om at lægge en dæmper på forbundet 
-  en efter min mening forkert opfat
telse, når man tænker på hvilke mu
ligheder DFIF har fået -  både øko
nomisk og indholdsmæssigt. Jeg 
tror, man skal lytte lidt mere til de 
nye, der ønsker at styrke forbundet 
gennem initiativer, fremdrift og dy
namik. På denne måde vil vi være 
endnu bedre rustet til at modtage de 
mange, der til forskellige idræts
grene vil melde sig i DFIF de kom
mende år. DFIF skal fremtidig være 
et idrætsforbund helt på lige fod med 
de øvrige forbund, og vi er meget 
stærkt på vej mod dette image, skri
ver B.S. i Slagelse Firma Sports 
medlemsblad »KlubNyt«.

Stofnød!
Det er ikke tekstiler eller »hårde 
stoffer«, det drejer sig om. Nej, 
sagen drejer sig om stof til medlems
blade. Når man har med forenings
blade at gøre, kan man undertiden 
nære angst for, at man pludselig en 
dag står uden noget læseværdigt og 
betydningsfyldt stof, til det blad 
man skal lave. Et blads hovedformål 
er at informere, og det underbygges 
også af, at det er komplet umuligt at 
skabe debat i mange blade. Jeg tror 
snart, at man kan skrive alt, uden 
nogen gider at reagere, skriver enra 
bl.a. i Randers Firmasports med
lemsblad.
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